
 

 

Ministeren      
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Uddannelses- og Forskningsudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

I brev af 11. februar 2025 har udvalget efter ønske fra Alex Ahrendtsen (Dansk 

Folkeparti) stillet mig følgende spørgsmål: 

Alm. del spørgsmål 79 

 

Mener ministeren, at det er rimeligt, at elever og undervisere på Københavns Uni-

versitet udsættes for overvågning af kontroversielle og delvis statsejede kinesiske 

virksomheder, mens de bare passer deres studie og arbejde? Vil ministeren rede-

gøre for, hvor længe denne overvågning har stået på?  

 

Svar 

 

Jeg mener, at det er rimeligt og forventeligt, at der er overvågning af visse fælles-

områder på Københavns Universitet, hvor der som på andre offentlige områder er 

risiko for tyveri, hærværk, m.v. Jeg mener ikke, at der er afgørende forskel på den 

overvågning, der er på universiteternes fællesområder, og overvågningen på an-

dre offentlige områder som eksempelvis banegårde, gågader eller lignende.  

 

I forbindelse med brug af overvågningskameraer fra f.eks. Hikvision og Dahua bør 

institutionerne gøre sig grundige overvejelser omkring kameraernes informations- 

og cybersikkerhed og orientere sig i myndighedernes anbefalinger, bl.a. fra Styrel-

sen for Samfundssikkerhed.  

 

I relation hertil henvises der til den samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 78 

(UFU. alm. del), vedrørende Københavns Universitets (KU) vurdering af overvåg-

ningskameraernes sikkerhedsrisici.  

 

I forhold til hvor længe overvågningen har stået på, har Uddannelses- og Forsk-

ningsministeriet indhentet en udtalelse fra KU, der oplyser følgende: 

 

10. marts 2025 

 

Uddannelses- og 

Forskningsministeriet 

 

Bredgade 40-42 

1260 København K 

Tel. 3392 9700 

 

www.ufm.dk 

 

CVR-nr. 1680 5408  

 

Ref.-nr.  

550331   

 

  

 

Offentligt
UFU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 79

Uddannelses- og Forskningsudvalget 2024-25
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”Kameraer fra HIKvision (Hangzhou Hikvision Digital Technology Co, Ltd.) er op-

sat på Søndre Campus på Københavns Universitet i perioden 2014-15. Efterføl-

gende er der opsat i alt syv Dahua kameraer (Zhejlang Dahua Technology Co, 

Ltd.), enten som erstatning for defekte kameraer eller som nye ekstra kameraer. 

Københavns Universitet har ikke kunnet verificere, hvornår det seneste Dahua ka-

mera er blevet monteret på Søndre Campus, men det er vurderingen, at den se-

neste kameramontering skete i 2020.” 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Christina Egelund 
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